
OBROVSKÝ SKANDÁL! KOUDELKA (BIS)
NEZÁKONNĚ NAŘÍDIL ODPOSLOUCHÁVÁNÍ
PREZIDENTA ZEMANA A JEHO OKOLÍ. TO
JIŽ NENÍ NA ODVOLÁNÍ, ALE NA
OKAMŽITOU BASU. ZEMAN JE NA BABIŠE
POŘÁDNĚ NAŠTVANÝ
- CZ24 News | 22. srpna 2021

ČESKO: Prezident Miloš Zeman v neděli v rozhovoru pro Blesk.cz uvedl, že jej i jeho okolí
Bezpečnostní informační služba (BIS) odposlouchávala. Řekl také, že premiér Andrej Babiš (ANO)
toto odposlouchávání nechal zastavit, ty prý ale pokračují. Nejedná se podle něj jen o ekonomického
poradce Martina Nejedlého, jak informoval server Neovlivní.cz. Podle Zemana je Nejedlý spíš
okrajovým jménem. Protože Zeman nemá mobilní ani pevný telefon, týkají se odposlechy i jeho,
vysvětlil. Prezident naznačil, že odposlechy by mohly být nelegální. Rovněž uvedl, že šéf BIS Michal
Koudelka by mohl na základě odposlechů některými politiky manipulovat. Zemanova slova v neděli
BIS odmítla komentovat. Prezident také řekl, že je naštvaný na premiéra Babiše, protože ponechal
Koudelku v čele BIS. Vrchní soud v Praze se k Zemanovým výrokům vyjádřil pouze stručně, označil je
za politické stanovisko.

„Před několika lety mě jeden vysoký důstojník BIS informoval, že pan Koudelka nařídil
odposlouchávání mého nejbližšího okolí, a tedy i mě,“ řekl Zeman. Dodal, že kvůli záležitosti
kontaktoval premiéra Andreje Babiše (ANO), který mu posléze sdělil, že odposlechy zastavil.

Premiér Andrej Babiš však v neděli Zemanovo tvrzení popřel s tím, že nemá pravomoc odposlechy
nařizovat ani ukončovat. „Ani vláda, ani já jako premiér nemáme žádnou kompetenci pro povolování
a zastavování odposlechů. Samozřejmě, že nemám ani žádné informace o tom, koho BIS nebo policie
odposlouchává, a odposlechy povoluje soud. Odmítám, že bych se kdykoliv zajímal, koho služby
odposlouchávají,“ uvedl ministerský předseda na Twitteru.

„Ale nebyla to pravda, z útrob BIS jsem se dozvěděl, že odposlechy pokračují,“ uvedl Zeman. Doplnil,
že věc do voleb nechtěl zveřejňovat za podmínky, že po 15. srpnu by Koudelka nepokračoval v čele
BIS. Kabinet ho ale vedením kontrarozvědky pověřil do jmenování nového šéfa.

To se Zemanovi nelíbí. Řekl, že je kvůli tomu na premiéra Andreje Babiše naštvaný. Ten se podle
prezidenta rozhodl ponechat Koudelku v čele BIS na poslední chvíli. Toto rozhodnutí prý bylo v
rozporu s předchozí dohodou obou politiků. „Při nejbližším setkání to Babišovi vytknu. A ničím jiným,
protože já ho jinak mám docela rád a jak víte, podporuji ho,“ dodal. „Premiér zpočátku měl
představu, že by pan Koudelka měl být odvolán. Dokonce o ní informoval ministra vnitra (Jana)
Hamáčka (ČSSD). Na poslední chvíli poté, co pan Koudelka přijel na úřad vlády, tak náhle premiér
změnil svůj názor,“ řekl prezident. Na dotaz nevyloučil, že mezi vydíratelné osoby patří Babiš.
„Všichni kromě mě jsou potenciálně vydíratelní,“ doplnil.

Prezident doplnil, že nějakou dobu čekal, aby se dozvěděl, zda někdo z jeho okolí se dopustil
nějakého trestného činu, případně zda se Koudelka omluví. „Neomluvil se. Jak jsem řekl, odposlechy
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pokračovaly. To byla doba, kdy jsem požádal pana premiéra, aby pan Koudelku odvolal. Není možné,
aby si šéf tajné služby vymyslel bez důkazů a bez důvodů, že bude odposlouchávat prakticky každého
občana této země, který ho zrovna napadne,“ řekl.

Na dotaz, zda mohou být odposloucháváni veřejní činitelé, Zeman uvedl, že se chystá sejít s jedním
ústavním činitelem. „Abych se o jeho vydíratelnosti s ním pobavil, samozřejmě že vám to jméno
neřeknu,“ Některý politici z odposlechů podle Zemana totiž na rozdíl od něj vydíratelní být mohou.
„A pan Koudelka s nimi tedy může manipulovat,“ uvedl. Totéž se podle něj může týkat i lidí s
významnými ekonomickými vazbami. Zeman ale nechtěl specifikovat, zda může být vydíratelný i
předseda vlády Andrej Babiš. Řekl ale, že vydíratelný může být každý kromě jeho samotného.

Prezident původně uvedl, že ho o odposleších informoval jeden vysoký důstojník kontrarozvědky.
Další důkazy nemá. „Co byste chtěla víc, nehledě na to, že těch důstojníků bylo víc, konkrétně dva,“
řekl moderátorce. Odposlechy se netýkají jen Nejedlého. „BIS chce odposlouchávat a odposlouchává
řadu dalších a dalších osob, Martin Nejedlý je z tohoto hlediska okrajová osoba,“ řekl.

BIS v neděli uvedla, že Zemanovy výroky nebude komentovat. „Konkrétní tvrzení prezidenta
republiky nebudeme komentovat. Ve všech případech bez výjimky se BIS řídí platnými zákony, které
platí pro všechny občany stejně. Pokud má kdokoliv pochybnosti o činnosti BIS, může se obrátit
na Stálou komisi pro kontrolu činnost BIS Parlamentu ČR,“ sdělila.

Zeman vybídl novináře, aby se předsedy soudního senátu zeptali, zda skutečně takový souhlas udělil.
„Já o tom mám své pochybnosti. Pokud ho neudělil, pak ty odposlechy jsou nelegální,“ řekl.

Některý politici z odposlechů podle Zemana mohou být na rozdíl od něj „vydíratelní“. „A pan
Koudelka s nimi tedy může manipulovat,“ uvedl. Totéž se podle něj může týkat i lidí s významnými
ekonomickými vazbami.

Aby mohly být odposlechy legální, musel by je schválit Vrchní soud. Předseda Vrchního soudu
v Praze Luboš Dörfl v neděli uvedl, že předsedové senátů, kteří odposlechy schvalují, rozhodují vždy
v mezích zákona. „Dnešní vyjádření pana prezidenta vnímám jako spíše politické stanovisko než
konkrétní výtku Vrchnímu soudu v Praze. Předsedové příslušných senátů v těchto věcech rozhodují
pouze v mezích kompetence svěřené jim příslušným zákonem a v pořadí stanoveném rozvrhem
práce. Vylučuji, že by předsedové senátů rozhodovali pod politickým tlakem. Jejich práce i vedení
rejstříků v těchto věcech podléhá mlčenlivosti, jednotlivé kauzy či politická vyjádření nemůže
komentovat předseda soudu ani předsedové senátů,“ uvedl Luboš Dörfl.


